
Rada Gminy Raszyn 
Radni - Sesja 

Protokół nr 50 

L Sesja w dniu 16 grudnia 2021  
Obrady rozpoczęto 16 grudnia 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 21:28 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 
2. Marek Bańburski 
3. Krzysztof Będkowski 
4. Andrzej Górecki 
5. Janusz Hoffman 
6. Grzegorz Janiszewski 
7. Henryka Koper 
8. Ireneusz Koper 
9. Ryszard Kowalczyk 
10. Elżbieta Kuczara 
11. Agata Kuran-Kalata 
12. Dariusz Marcinkowski 
13. Anna Matracka 
14. Rafał Olesiński 
15. Sławomir Ostrzyżek 
16. Tadeusz Pawlikowski 
17. Teresa Senderowska 
18. Beata Sulima-Markowska  
19. Ewa Surmacz 
20. Wiesław Szustak 
21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie L sesji Rady Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady L sesji witając 
wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu a następnie stwierdził quorum. 

2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn poprosił radnych o potwierdzenie obecności 
w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. 
 
 



 
3. Wnioski do porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
trzech punktów w sprawie przyjęcia protokołów z kontroli w GOPS, CKR i Ognisku 
Wychowawczym. 

Radna B. Sulima-Markowska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
następujących uchwał: uchwała w sprawie powołania członków Komisji Kultury Fizycznej, 
Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, uchwała w sprawie powołania 
członków Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji, uchwała w sprawie powołania 
członków Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktów w sprawie przyjęcia protokołów z 
kontroli w GOPS, CKR i Ognisku Wychowawczym w punktach 14, 15, 16. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (3) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Ewa Surmacz 

Przewodniczący Rady ponownie poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad następujących punktów: uchwała w sprawie 
powołania członków Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi, uchwała w sprawie powołania członków Komisji Planowania Przestrzennego 
i Inwentaryzacji, uchwała w sprawie powołania członków Komisji Zdrowia, Spraw 
Społecznych i Profilaktyki w punktach 17, 18, 19..  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (8) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Henryka Koper, Ewa Surmacz 



NIEOBECNI (1) 
Agata Kuran-Kalata 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
PRZECIW (1) 
Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Andrzej Górecki, Henryka Koper 
NIEOBECNI (1) 
Agata Kuran-Kalata 
 
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z bieżącej działalności Urzędu Gminy. Wymienił następujące 
działania: 

- budowa ścieżek rowerowych w ul. Warszawskiej orz Al. Krakowskiej, 

- odbiór systemu informatycznego GIS sieci wodociągowej, 

- przygotowania do budowy domu socjalno-komunalnego w Podolszynie Nowym oraz żłobka, 

- budowa strażnicy OSP Dawidy, 

- otwarto oferty na odbudowę południowej części kompleksu Austerii, 

- projektowanie sieci wodnych i kanalizacyjnych, 

- przygotowania do funkcjonowania systemu monitoringu, 

- przebudowa ul. Spokojnej, ul. Cichej, 

- modernizacja placu zabaw w przy szkole w Raszynie i przy ul. Falenckiej w Jankach oraz 
placu zabaw w Słominie, 

- budowa sieci kanalizacyjnej w ul. Czarnej Olchy, ul. Owocowej, ul. Sokołowskiej, ul. 
Żwirowej, 

- budowa sieci wodociągowej w ul. Poziomkowej, 



- wymiana sieci wodociągowej w ul. Prostej, 

- przebudowa kanału deszczowego w ul. Cichej, 

- budowa sieci kanalizacyjnej w ul. Księżnej Czetwertyńskiej, 

- wybrano firmę, która będzie odbierała odpady komunalne na 2022 r., 

- zakupiono nowy ciągnik dla służb porządkowych, 

- podpisanie umów na wykonanie oświetlenia ulicznego w ul. Kwiatów Polnych, ul. 
Salomonowskiej, 

- wybrano dostawcę gazu do Urzędy Gminy i jednostek gminnych, 

- podpisano umowę na wykonanie skrzyżowania wraz z sygnalizacja świetlną u zbiegu ulic 
Poniatowskiego, Sportowej i Klonowej,  

-  rozstrzygnięto postępowanie na świadczenie usług pocztowych, które wygrała Poczta 
Polska, 

Dodatkowo Wójt poinformował, że Gmina Raszyn otrzymała w konkursie „Gmina na Medal” 
100 000 zł za dużą liczbę zaszczepionych oraz 1 000 000 zł w konkursie „Rosnąca odporność”.  

5. Uchwała w sprawie uchwalenia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Raszyn”. 
 

Pan Tomasz Lis z Małopolskiej Fundacji Energii i Środowiska poinformował, że podejmowany 
plan jest kontynuacją poprzedniego. Zaznaczył, że przez długi proces opiniowania niektóre 
dane pochodzą z 2019 roku ale to nie przeszkadza w podjęciu planu. Następnie szczegółowo 
przedstawił plan.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego J. Aranowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednak poprosił aby Pan 
Tomasz Lis odniósł się do uwag radnego A. Zawistowskiego. 

Pan Tomasz Lis odniósł się do uwag radnego A. Zawistowskiego.  

Radny A. Zawistowski zaznaczył, że otrzymał fragmentaryczną odpowiedź. Zauważy, że 
kolejny raz Rada jest stawiana w sytuacji, że musi coś przyjąć. Uważa, że taki projekt można 
było wysłać radnym i sołtysom jeszcze przed przekazaniem do zaopiniowania. Następnie 
zapytał o to czy dokonano analizy wskaźników czystości powietrza gdyż jak zauważył jakość 
powietrza jest zła mimo realizacji poprzedniego programu. 

Pan T. Lis odpowiedział, że dane o jakości powietrza są brane z opracowań Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska.  



Radny A. Zawistowski zasugerował, że można byłoby w planie zastosować analizę SWAT. 
Następnie zapytał na jaki okres czasu jest przyjmowany plan. 

Pan T. Lis odpowiedział, że w treści planu pojawiają się różne daty jednak efekt ekologiczny 
został obliczony do 2024 roku. 

Radny A. Zawistowski wskazał, że przyjmowany plan jest niespójny z programem ochrony 
środowiska dla Mazowsza w kwestii ilości zanieczyszczeń cząstek PM10. 

Odbyła się dyskusja, w której radny A. Zawistowski wspomniał między innymi o braku ujęcia 
w planie wymiany oświetlenia na bardziej ekologiczne. 

Radny S. Ostrzyżek wyraził zdanie, że plan powinien mieć określone ramy czasowe. Zapytał 
czy rzeczywiście ponad 80 % lokali w Gminie Raszyn jest ogrzewanych gazem. Jeśli tak to 
znaczy, że już niewiele można poprawić  w tej kwestii. 

Kierownik referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Monika Marszałek 
potwierdziła, że z inwentaryzacji źródeł ciepła wynika, że ponad 80 % lokali jest ogrzewanych 
gazem.  

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie uchwalenia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Raszyn”. 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 
Zawistowski 
Uchwała nr L/428/2021 

6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pruszkowskiego 
z przeznaczeniem na organizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze 
użyteczności publicznej. 

Kierownik M. Marszałek przedstawiła projekt uchwały informując, że chodzi o udzielnie 
pomocy dla powiatu pruszkowskiego na organizację komunikacji autobusowej na terenie 
Gminy Raszyn, która będzie realizowana przez związek powiatów. Dodała, że planowane są 
dwie linie autobusowe. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego J. Aranowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Radny K. Będkowski wyraził swoje poparcie dla podjęcia uchwały jednak podkreślił problem 
w zachodniej części Raszyna gdzie brakuje przystanków. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pruszkowskiego z 
przeznaczeniem na organizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze 
użyteczności publicznej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr L/429/2021 

Radny W. Szustak głosował ustnie. 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LV/507/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 lipca 
2018r w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Raszyn, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Raszyn oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków zmienionej Uchwałą Nr LVI/516/2018 Rady Gminy Raszyn z 
dnia 30 sierpnia 2018r. 

Kierownik M. Marszałek prezentując projekt uchwały poinformowała, że zmiana dotyczy 
załącznika do uchwały czyli wykazu przystanków. Następnie zgłosiła autopoprawkę w 
następujących punktach wykazu przystanków: 19, 20, 41, 70, 72, 83, 88, 105, 109. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego J. Aranowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z 
autopoprawkami. 

Radny A. Górecki wyraził zadowolenie z uwzględnienia uwag mieszkańców miejscowości 
Rybie. Dopytywał o przystanki na ul. 19 Kwietnia na wysokości numeru 114 oraz 108, których 
nie uwzględniono w wykazie przystanków. 

Kierownik M. Marszałek wyjaśniła, że przy numerze 108 przewoźnik nie był w stanie 
zlokalizować przystanku. Jeśli chodzi o przystanek przy numerze 114 sprawdzi jeszcze 
możliwość tej lokalizacji. 

Radny S. Ostrzyżek zapytał o powody zmiany nazwy przystanku w Falentach Nowych z „Aleja 
Hrabska” na „IMUZ”. Dopytywał o czym była podyktowana zmiana gdyż IMUZ nie istnieje. 

Kierownik M. Marszałek dopowiedziała, że nazwa „IMUZ” funkcjonuje w ZTM i jest 
zrozumiała dla mieszkańców.  



Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że na ul. Zacisze w Nowych Grocholicach nie ma 
przystanków mimo, że ulicą jeździ autobus ponieważ nie dopilnowano zaprojektowania 
przystanków podczas remontu ulicy. Obecnie nie ma tam możliwości technicznych 
utworzenia przystanku. Przestrzegł przed takimi działaniami w przyszłości. 

Radny A. Górecki dyskutował z Kierownik M. Marszałek na temat nazewnictwa przystanków 
oraz lokalizacji przystanków.  

Radna E. Surmacz przypomniała, że Komisja SWiP złożyła wniosek aby Wójt wystąpił do 
wykonawcy ul. Zacisze o pozwolenie na budowę przystanku przez upływem gwarancji. 

Radny W. Szustak zaznaczał, że zaistniała okazja do tego aby dostosować nazewnictwo 
przystanków do współczesnych nazw ulic i obiektów. 

Radny S. Ostrzyżek zaproponował aby  w ramach autopoprawki zmienić nazwę przystanków 
„Droga Hrabska”, „Pałac” pozostawić bez zmian oraz „Falenty Nowe” zmienić na „Falenty”. 

Kierownik M. Marszałek wyraziła aprobatę dla propozycji radnego S. Ostrzyżek. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LV/507/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 lipca 
2018r w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Raszyn, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Raszyn oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków zmienionej Uchwałą Nr LVI/516/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 sierpnia 
2018r. z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr L/430/2021 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Raszyn do Stowarzyszenia „Metropolia 
Warszawska”. 
 

Kierownik referatu Funduszy Zewnętrznych Katarzyna Dombska zreferowała projekt 
uchwały. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na zmianie sformułowania „Metropolia 
Warszawska” na „Metropolia Warszawa”. Zaznaczyła, że przystąpienie do stowarzyszenia 
ważne jest z powodu uzyskania możliwości realizacji programów unijnych. 

Radna E. Kuczara zapytała o to dlaczego do stowarzyszenia dołącza się z chwilą kiedy 
zaistniała konieczność i czy nie widziano korzyści wcześniej. 



Kierownik K. Dombska wyjaśniła, że jest to nowe stowarzyszenie i działa od niedawna. Wiele 
Gmin dopiero teraz przystępuję do niego a członkostwo jest ważne do pozyskiwania środków 
zewnętrznych. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Raszyn do Stowarzyszenia „Metropolia Warszawa” z 
autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nr L/431/2021 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności w programie 
e-Sesja a następnie stwierdził quorum i wznowił obrady. 
 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Raszyn na rok 2022”. 
 

Przewodniczący Rady zaproponował aby punkt 9 i 10 procedować łącznie z uwagi na to, iż 
oba projekty uchwał spinają się ze sobą.  

Pełnomocnik Wójta ds. Uzależnień Beata Adamiak przedstawiła projekt uchwały. Zwróciła 
uwagę na zmiany w programie takie jak wprowadzenie opłaty od małych opakowań 
alkoholu. Podkreśliła, że w przyszłości będzie podejmowany jeden program dla alkoholu i 
narkomanii a także uzależnień behawioralnych.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki Anna Matracka 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Raszyn na rok 2022” oraz projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Gminie Raszyn na rok 2022”.  

Przewodniczący Rady poinformował, że podczas Komisji odbyła się dyskusja dotycząca 
kwestii zmian  spowodowanych pandemią.  

Panie B. Adamiak podkreśliła, że wśród dzieci nauczanie zdalne spowodowało wiele 
negatywnych skutków.  Przez to zwiększyła się liczba dzieci z depresją co spowodowało 
sięganie po używki przez dzieci. Wzrosła również liczba rozwodów. 



Radna E. Kuczara zwróciła uwagę na fakt wzrostu sprzedaży alkoholu i obniżenie wieku 
inicjacji alkoholowej. Zaproponowała aby do rekomendacji dołożyć kolejny punkt, który 
został by wprowadzony autopoprawką. 

Pani B. Adamiak wprowadziła autopoprawki w uzasadnieniu.  

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji aby mogli 
głosować. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Raszyn na 
rok 2022” z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr L/432/2021 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Raszyn na rok 2022”. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Raszyn na rok 2022” z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr L/433/2021 

11. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Raszyn do realizacji Programu Ministerstwa 
Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022 

 

Pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Ewa Melon przedstawiła projekt 
uchwały. 



Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki Anna Matracka 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dodała, że podczas 
komisji odbyła się dyskusja, w której padały wątpliwości co do późnego przystąpienia Gminy 
Raszyn do programu mimo, że paragram funkcjonuje od 2019 roku oraz co do 
rozpowszechniania informacji o programie. 

Przewodniczący Rady podkreślał problem zaufania co do asystenta.  

Radny S. Ostrzyżek zaznaczył, że ważne jest dotarcie do jak największej liczby 
potrzebujących, podkreślił, że często zdarza się, że osoby nie chcą korzystać z tego typu 
pomocy bo nie mają pełnej wiedzy o zasadach jej funkcjonowania. 

Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady S. Ostrzyżka o chwilowe 
prowadzenie sesji. 

Radna T. Senderowska wskazała na odpowiednie i szerokie przekazanie informacji 
o programie po to aby uchwała nie była prawem martwym. 

Radna A. Matracka poprosiła aby GOPS jak najszerzej informował o programie. 

Radna E. Surmacz zasugerowała aby przeprowadzać rozmowy z osobami, które przychodzą 
do GOPS-u a potrzebują pomocy. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Raszyn do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny 
i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr L/434/2021 

Radna B. Sulima-Markowska głosowała ustnie. 

 
12. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Raszyn do realizacji Programu Ministerstwa 
Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2022. 

Dyskusja odbyła się w poprzednim punkcie. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Raszyn do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny 



i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2022..  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr L/435/2021 

13. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raszyn. (punkt zdjęto z 
porządku obrad) 

Sekretarz Gminy Alicja Gadowska przedstawiając projekt uchwały zgłosiła autopoprawkę w 
treści projektu uchwały. 

Radna H. Koper zwróciła uwagę na brak podpisu Pani Sekretarz pod projektem uchwały i 
złożyła wniosek o zdjęcie tej uchwały z porządku obrad. 

Radca prawny Hanna Karpińska-Karolak wyraziła opinię, iż można procedować projekt 
uchwały. Zaznaczyła, że Panie Sekretarz potwierdziła, że ona jest autorem projektu uchwały. 

Radna H. Koper w związku z opinią prawną wycofała swój wniosek. 

Radny W. Szustak zapytał czy projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu, 
Inwestycji i Mienia Komunalnego. Jeśli nie to składa wniosek o zdjęcie punktu z porządku 
obrad i skierowanie projektu uchwały do ww. Komisji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad i skierowanie do Komisji Budżetu, 
Inwestycji i Mienia Komunalnego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (10) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
 

14. Przyjęcie protokołu z kontroli w GOPS. 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk poinformował, że na posiedzeniu Komisji w 
dniu 2 grudnia 2021 r. Komisja omówiła trzy protokoły pokontrolne. Zaznaczył, że do 
protokołu z kontroli w GOPS początkowo były uwagi gdyż wynik kontroli nie zgadzał się z 
ustaleniami poprzedniej kontroli w 2018 roku. Jeśli chodzi o kontrolę w CKR to miała ona za 
zadanie sprawdzenie wykonania przez Dyrektora CKR zaleceń pokontrolnych z poprzedniej 
kontroli w 2020 r.. Dodał, że część zaleceń została spełniona a część nie jednak Dyrektor 
obiecał, że zostanie to uzupełnione. Jeśli chodzi o protokół z kontroli w Ognisku 
Wychowawczym w Jaworowej nie było uwag jedynie Komisja złożyła wniosek o zwiększenie 
środków w budżecie na wynagrodzenia pracowników Ogniska. Na koniec poinformował, że 
Komisja rekomenduje Radzie przyjęcie wszystkich trzech protokołów. 

Radna T. Senderowska powiedziała, że była członkiem wszystkich trzech kontroli. Zaznaczyła, 
że Ognisko Wychowawcze jest bardzo dobrze prowadzone jednak ma obawy o CKR gdzie jest 
wiele nieprawidłowości i jest duża niechęć ze strony Dyrektora co do wprowadzania zaleceń 
pokontrolnych. Szczegółowo opisała nieprawidłowości i tok przeprowadzanie kontroli, który 
był utrudniony przez podważanie kompetencji Zespołu Kontrolnego Komisji Rewizyjnej przez 
Dyrektora CKR. 

Radny A. Zawistowski wskazał, że zgodnie z wymaganiami Dyrektor CKR musi on znać ustawę 
o samorządzie gminnym a podczas kontroli udowodnił, że jej nie zna. 

Radny W. Szustak zapytał czy w związku z wynikami kontroli w CKR Wójt przeprowadził 
rozmowę dyscyplinującą z Dyrektorem CKR oraz czy wynik kontroli miał wpływ na ponowny 
wybór Pana Mariusza Smolichy na Dyrektora CKR.  

Wójt odpowiedział, że rozmowy z podwładnymi nie muszą być upubliczniane i jest to jego 
indywidualna sprawa. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z kontroli w GOPS.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (3) 
Marek Bańburski, Dariusz Marcinkowski, Ewa Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jarosław Aranowski, Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski 

 
Radna B. Sulima-Markowska głosowała ustnie. 
 
 
15. Przyjęcie protokołu z kontroli w CKR. 



 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z kontroli w CKR.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Marek Bańburski, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Ewa Surmacz 
 
16. Przyjęcie protokołu w Ognisku Wychowawczym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu w Ognisku Wychowawczym.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Matracka 

Radny I Koper głosował ustnie. 

Przewodniczący komisji Rewizyjnej podziękował członkom Komisji za pracę włożoną w 
wykonanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok. 
 
17. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof 
Będkowski przedstawił szczegółowe sprawozdanie z prac Komisji informując o tematach 
jakimi zajmowała się Komisja. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski 
poinformował, iż komisja obradowała raz opiniując wnioski do projektu budżetu na 2022 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 
poinformował, że Komisja obradowała raz omawiając wnioski do zmiany studium w 
Dawidach Bankowych oraz omawiając zmiany do MPZP w Dawidach Bankowych na terenach 



HRS Dawidy. Oba tematy będą kontynuowane. Drugi raz Komisja spotkała się w celu 
opiniowania projektu budżetu na 2022 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że Komisja obradowała w celu opiniowania 
projektu budżetu na 2022 rok. 
 
Przewodnicząca Anna Matracka Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki 
poinformowała, że Komisja obradowała dwa razy w celu opiniowania projektu budżetu na 
2022 rok oraz w celu zaopiniowania projektów uchwał na sesję. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 
Aranowski powiedział, że Komisja obradowała w celu omówienia komunikacji wewnętrznej 
w Gminie Raszyn oraz opiniowania projektu budżetu na 2022 rok a także opiniowania 
projektów uchwał na sesję. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Ryszard Kowalczyk  poinformował, że Komisja 
obradowała dwa razy w celu kontroli legalności sprawowania mandatów radnych a także 
omówienia protokołów z kontroli w GOPS, CKR oraz Ognisku Wychowawczym. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz poinformowała, że Komisja 
nie obradowała między sesjami. 
 
Przewodnicząca Komisji doraźnej w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Raszyn 
oraz Gminnej Rady Seniorów Elżbieta Kuczara poinformowała, że Komisja jeszcze nie odbyła 
posiedzenia ale przesłane zostały wszystkim radnym materiały. Następnie zaprosiła na 
posiedzenie w dniu 20.12.2021. 

18. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady poruszył temat remontu ulicy Cichej gdzie prace są prowadzone w 
sposób niewłaściwy. Firmie brakuje kunsztu i kultury pracy oraz braku organizacji. Przez to 
przebudowa się przedłuża i utrudnia w znaczący sposób funkcjonowanie mieszkańców. 
Następnie zapytał o organizację ruchu na ul. Polnej przy Kościele w Rybiu. 

Wójt podkreślił, że Urząd Gminy nie rządzi na  placu budowy, może jedynie wnosić skargi do 
kierowników budowy lub nakładać kary za niedotrzymywanie terminów. Poprosił aby nie 
upominać i nie rozmawiać z pracownikami na budowie. Na koniec przeprosił za uciążliwości 
związane z remontem drogi. Jeśli chodzi o ul. Polną to zaznaczył, że sprawa jest załatwiana. 

Radny K. Będkowski zwrócił uwagę, że identyczny problem jak na ul. Cichej jest na ul. Prostej 
w Raszynie gdyż remont przeprowadza ta sama firma. 

Radna H. Koper poruszyła temat terenu od ul. Słowikowskiego do ul. Słonecznikowej gdzie 
powstają już hale firmy Panatonii. Zapytała jak będzie zorganizowany ruch ciężarówek do hal 
magazynowych. Z tego co dowiedziała się od mieszkańców organizacja ruchu ma prowadzić 
tiry ulicami Targową, Pruszkowską i Słonecznikową. Zapytała Wójta czy Gmina wyraziła 
zgodę na takie rozwiązanie. 



Wójt zwrócił uwagę, że hale powstają na terenie Gminy Michałowice i uważa, że Gmina 
Michałowice powinna zapewnić dojazd od swoje strony do hal. Podkreślił, że nie można 
zabronić ruchu jeśli droga spełnia odpowiednie parametry. 

Radny A. Zawistowski wracając do tematu uciążliwości przebudowy dróg zwrócił uwagę na 
sposób przeprowadzania przetargów. Podkreślił, że o wyborze firmy w przetargu decyduje 
głównie cena a nie referencje. Następnie poruszył temat zrzutu wody do rzeki Raszynki, który 
powoduje podwyższenie poziomu wody w studzienkach w ul. Zacisze. W dalszej kolejności 
wskazał na obowiązek wynikający z ustawy o samorządzie gminnym przyjmowania planów 
pracy Komisji stałych oraz przygotowywania sprawozdań z działalności Komisji. Zarzucił 
radnym, że blokują możliwość pracy w komisjach radnym opozycyjnym. Na koniec wyraził 
opinię złej pracy biura prawnego obsługującego sesje Rady gminy Raszyn. Uważa, że projekty 
uchwał są źle przygotowane i zawierają błędy. Jest zdania, że powinno się zmienić obsługę 
prawną Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że na drugiej sesji Rady Gminy obecnej kadencji, radni 
opozycyjni odmówili pracy w komisjach.  

Odbyła się dyskusja na tematy poruszone przez radnego A. Zawistowskiego. 

Przewodniczący Rady poruszył temat wykonania ul. Promyka, na którą projekt jest gotowy 
od wielu lat. 

Wójt wyjaśnił, że potrzebny jest remont „kanału ulgi”, który jest zadaniem GDDiK. Przyznał, 
że wiosną 2022 roku będą podejmowane decyzje. 

Radna B. Sulima-Markowska wskazała na problem nadzoru ze strony urzędu przy budowie 
dróg. Następnie zapytała o kwestię rozstrzygnięcia na dofinansowanie budowy ul. 
Miklaszewskiego.  

Wójt odpowiedział, że jeszcze nie ma żadnych informacji. 

Radna B. Sulima-Markowska poprosiła o zajęcie się tematem utworzenia drugiej jadłodzielni 
na terenie Nowych Grocholic. Następnie poprosiła o przyspieszenie prac na [projektem 
uchwały „krajobrazowej”. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie z ustaleniami komisji miał zostać zredagowany 
artykuł w Kurierze Raszyńskim informujący mieszkańców o założeniach projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki A. Matracka zapewniła, że 
jadłodzielnia będzie tematem posiedzenie komisji w najbliższym czasie. 

Radny K. Będkowski wyraził zniesmaczenie bardzo ostrą wypowiedzią zarzucającą złą pracę 
radcy prawnemu. 

Radca prawny odnosząc się do wypowiedzi radnego A. Zawistowskiego o złej obsłudze 
prawnej, podkreśliła, że w projekcie uchwały była oczywista omyłka a usługi prawne są 
świadczone przez profesjonalnie i z pełnym zaangażowaniem. 



Radny A. Górecki wyraził swoja opinię o złej organizacji pracy rady. Następnie wracając do ul. 
Cichej zwrócił uwagę, że większość ulic w Gminie Raszyn jest budowana z trudnościami ze 
strony firm budujących. Następnie zapytał czy Wójt aneksował umowę na budowę ul. Cichej i 
czy jest potrzebna nowa dokumentacja. 

Wójt wyjaśniła, że odpowie na piśmie.  

Radny A. Górecki poprosił o rozpatrzenie jego petycji w sprawie zmiany organizacji ruchu na 
ul. Piaskowej w Rybiu. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedziała, że komisja zajmie się 
przedmiotową petycją po świętach. 

Radna T. Senderowska poruszyła temat budowy ul. Dworkowej i ul. Opaczewskiej i poprosiła 
o informacje o stanie faktycznym. Wyraziła również sprzeciw wobec nie sprawiedliwej oceny 
radnego A. Zawistowskiego wobec radców prawnych obsługujących Radę Gminy. 

Wójt odpowiedział, że odpowie w formie pisemnej. 

Sołtys miejscowości Janki Jerzy Rzepka zapytał czy w związku ze zmianą operatora odbioru 
odpadów komunalnych zmienia się również sposób zgłaszania odbioru odpadów 
wielkogabarytowych. Następnie zapytał o budowę kanalizacji odwodnieniowej w ulicy bez 
nazwy w Jankach. Następnie poruszył temat wycinki drzew przy ul. Godebskiego w Jankach 
na terenie ITP. Zapytał również o termin realizacji budowy chodnika wzdłuż Al. Krakowskiej. 

Wójt odpowiedział, że wszystkie informacje zostaną podane mieszkańcom w odpowiedni 
czasie. Jeśli chodzi o odwodnienie ulicy bez nazwy nie ma jeszcze zgody GDDiK na włączenie 
się w ich studnię. Odnośnie wycinki drzew przypomni temat w referacie. Natomiast budowa 
chodnika została zaplanowana na przyszły rok.  

19. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja Rady Gminy 22 grudnia o godzinie 
16:00 i będzie to sesja budżetowa. 

Przewodniczący komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
zakomunikował, że w poniedziałek 20 grudnia odbędzie się posiedzenie Komisji.  

Na koniec Przewodniczący Rady zaprosił na spotkanie bożonarodzeniowe w niedzielę 21 
grudnia o godzinie 16:00 pod nazwą „Choinka pełna niespodzianek”. 

20. Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył obrady. 

 

  



Przewodniczący 
Rada Gminy Raszyn 
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